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§  67  

Godkännande av dagordning 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer utsänd föredragningslista med följande tillägg: 

1. Information från RF-SISU Stockholm behandlas som första punkt på dagordningen. 

 

- - - - - 
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§  68 FRN-2023-00074 

Information från RF-SISU Stockholm 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 
Cinnika Beiming, Claes Thunblad och Jennifer Zetterberg från RF-SISU Stockholm 
informerade nämnden om RF-SISU som stödorganisation för idrottsföreningar, om 
idrottsbidrag och folkbildningsbidrag. Nämnden tog del av aktuella siffror för 
idrottsdeltagande i stockholmsregionen.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 

      

- - - - - 



 
7 (25) 

 25 oktober 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  69 FRN-2023-00072 

Information om fritidsnämndens olika föreningsbidrag 

Beslut 
Fritdsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Josefin Säker, Sabina Plomin, Elin Brandefalk och Pernilla Lokrantz, utvecklingsledare på 
kultur- och fritidsenheten, informerade om fritidsnämnden olika föreningsbidrag. 
Informationen omfattade bland annat aktuell budget för respektive bidrag, söktillfällen, 
bidragens syften och uppföljning av beviljade bidrag.  

Beslutsgång 
Fritdsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckning 
Esa Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraterna: 
”Sverigedemokraterna vill att Asllani-kontraktet skulle ingå i villkoren för föreningsbidrag 
https://www.kia.com/se/kopa/kampanjer/asllanikontraktet/ 

Asllani-kontraktet är enkelt, attraktivt och uppbyggt på fem punkter: 

• Ingen ska diskrimineras.  
• Flickor och pojkar ska få samma förutsättningar.  
• Tränare och ledare ska respektera och behandla alla barn lika.  
• Tillfråga barn i frågor som rör elitsatsning.  
• Barnets bästa ska komma i främsta rummet vid alla beslut som rör barn.” 
 

- - - - - 
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§  70 FRN-2023-00071 

Sammanträdestider för fritidsnämnden 2024 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer följande sammanträdesdagar för år 2024: 
24 januari   Årsbokslut 2023   
20 mars 
24 april 
15 maj    Tertialbokslut 1 
13 juni 
11 september   Tertialbokslut 2, Mål och budget, Sammanträdesdagar 2025 
23 oktober 
11 december   Internbudget, Beslutsattestant för 2025 
 
Fritidsnämnden fastställer att sammanträdena börjar klockan 18.00. 

Sammanfattning av ärendet 
Varje nämnd ska, inför varje kalenderår, besluta om en sammanträdesplan året innan. 
Förslaget är anpassat utifrån kommunens övergripande ekonomiprocesser och hänsyn har 
även tagits till lov- och helgdagar. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 2 oktober 2023 
Bilaga Sammanträdestider FRN 2024 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med utsänt förslag. 

 

- - - - - 
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§  71 FRN-2023-00067 

Ansökan om särskilt verksamhetsbidrag 2024 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja: 

a) Anhörigföreningen Livgivarna, 3 513 kr 
b) Astma och allergiföreningen Stockholm Sydost, 19 000 kr. 
c) Attention Nacka-Värmdö, 26 650 kr 
d) FUB Nacka Värmdö, 13 550 kr 
e) HRF Nacka Värmdö, 7 400 kr  
f) Nacka Värmdö Hjärt-Lung, 12 413 kr 
g) Reumatikerföreningen Nacka Värmdö, 33 975 kr 
h) Strokeföreningen Öst, Nacka Värmdö, 3 425 kr 
i) Synskadades riksförbund Nacka Värmdö, 3 050 kr 
j) Astma och allergiföreningen för lägerverksamhet, 14 000 kr 
k) Bara vanlig hälsa, 50 000 kr 
l) Darra musik och dans, 85 000 kr 
m) Järla IF fotbollsklubb, Dream Team, 135 000 kr 
n) Järla IF orientering och skidor, Friska Nacka, 80 000 kr 
o) Nacka HI, 150 000 kr 
p) Nacka judoklubb, 19 680 kr 
q) Nacka simsällskap, 60 000 kr 
r) Stiftelsen Skota hem, 150 000 kr 
s) Twisters Cheer elite, 16 125 kr 
t) Värmdö Ridklubb, 85 000 kr 
u) Älta IF, 120 000 kr 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt fritidsnämndens riktlinjer ska särskilt verksamhetsbidrag stötta verksamheter som på 
ett särskilt betydelsefullt sätt förbättrar möjligheten till en aktiv fritid för personer med 
funktionsnedsättning eller stötta långsiktiga satsningar för folkhälsa och öppen verksamhet.   

Sista ansökningsdag för verksamhet under 2024 var den 25 augusti 2023. Vid detta tillfälle 
hade det inkommit 21 ansökningar om särskilt verksamhetsbidrag.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 11 oktober 2023 
Bilaga Fördelning av särskilt verksamhetsbidrag 2024 daterad den 2 oktober 2023 
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Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 

 

- - - - - 
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§  72 FRN-2023-00033 

Investeringsbidrag 2023 Ansökningsperiod 2 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja: 

a. Boo Racketklubb 50 000 kronor för installation av LED-belysning  
b. Boo FF kronor 5 000 kronor för utveckling av Boovallen  
c. Järla IF Orientering och Skidor 22 500 kronor för fasadrenovering 
d. Saltsjöbadens Slalomklubb 50 000 kronor för effektivisering av  
snöläggning 
e. Compass Sportryttarklubb 22 500 kronor för inköp av  
varmvattenberedare 
 

2. Fritidsnämndens beslutar att avslå: 

f. Boo hockeys ansökan om föreningsägt gym 

Sammanfattning av ärendet 
Investeringsbidraget riktar sig till bidragsberättigade föreningar som äger eller hyr sina  
egna lokaler och anläggningar. Bidrag kan inte sökas för investeringsprojekt i lokaler som  
upplåts på timbasis säsongsvis av kommunen eller för lokaler som ingår i kommunens  
utbud av anläggningar.  

Syftet med investeringsbidraget är att erbjuda ekonomiskt stöd till föreningarna för att de  
ska kunna genomföra olika investeringar, renoveringar eller underhållsåtgärder i sina egna  
anläggningar.  

För 2023 är sammanlagt 500 000 kronor avsatt för att dela ut i investeringsbidrag. Under  
årets första ansökningsperiod beviljades sju ansökningar om totalt 350 000 kr. Under 
årets andra ansökningsperiod inkom sex ansökningar.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 oktober 2023 
Bilaga 1: Investeringsbidrag 2023 – Ansökningsperiod 2 – Sammanfattningar och  
bedömningar 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 

- - - - - 
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§  73 FRN-2023-00011 

Projektbidrag 2023 Ansökningsperiod 2 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja: 

a) Järla IF Orientering och skidor 25 000 kronor för projektet ”Mentalt stark med 
idrottspsykologi”  

b) Darra Musik och dans 62 000 kronor för projektet ”Julkul & sportlovskul & 
påsklovskul i Fisksätra” 

c) Älta idrottsförening 10 000 kronor för projektet ”Samarbete Värdegrund – Älta IF 
Stavborgsskola” 

d) Boo Racketklubb 5400 kronor för projektet ”Badminton ABC” 
e) Skuru Idrottsklubb 15 000 kronor för projektet ”Implementering av Sideline” 
f) Boo Fotbollsförening 30 000 kronor för projektet ”Utbildning av kvinnliga ledare” 
 
Fritidsnämnden beslutar att avslå: 

g) Boo Racketklubbs ansökan gällande projektet ”Utbildning inom bollmatning” 
h) Paralifes ansökan gällande inköp för att tillgänglighetsanpassa omklädningsrum 
i) Saltsjöbadens cykelklubbs ansökan gällande vidareutveckling av cykelspår och bikepark 

vid Saltsjöbadens skidstadion 
j) Fisksätra idrottsförenings ansökan gällande projektet ”Höstlovscamp för alla” 
k) Fisksätra idrottsförenings ansökan gällande projektet ”Jullovscamp” 
l) Fisksätra idrottsförenings ansökan gällande projektet ”Sportlovscamp” 
m) Fisksätra idrottsförenings ansökan gällande projektet ”Fotbollsskola för alla” 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt fritidsnämndens riktlinjer ska projektbidraget hjälpa föreningar att genomföra 
projekt som kan höja verksamhetens kvalitet, skapa möjlighet att pröva nya 
verksamhetsformer och nå nya målgrupper. Sista ansökningsdag för årets andra 
ansökningsperiod 2023 var den 25 augusti. Vid detta tillfälle hade det inkommit 13 
ansökningar om projektbidrag varav 8 av dem var fullständiga. Den totala budgeten för 
projektbidraget är för 2023 450 000 kronor. Vid den första ansökningsperioden 2023 
beviljades bidrag om 301 917 kr. Av de 8 fullständiga ansökningar föreslås 6 beviljas 
projektbidrag med ett totalt belopp om 147 400 kronor. Föreningarna har under årets 
första ansökningsperiod ansökt om projektbidrag för bland annat utbildningsinsatser, 
lovverksamhet, implementering av programvara och samarbete kring värdegrundsarbete 
mellan förening och skola. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 5 oktober 2023 
Bilaga 1: Projektbidrag 2023 Ansökningsperiod 2 – Sammanfattningar och bedömningar 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 

 

- - - - - 
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§  74 FRN-2023-00036 

Politikerinitiativ, Prestationspott för fritidsgårdarna 
Inkom den 29 mars 2023 av Karin Teljstedt (KD), Christian Listérus  
(M), Emma Eide (C) och Petter Strömberg (L)  

Beslut 
1. Fritidsnämnden bifaller politikerinitiativet genom att anta en ny beräkningsmetod för 
fördelning av prestationspotten. 

2. Fritidsnämnden ger fritidsenheten i uppdrag att under slutet av 2024 ge nämnden en 
uppföljning av utfallet av den nya modellen samt att nämnden utifrån denna information 
ges möjlighet att besluta om eventuella justeringar. 

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden beslutade den 27 maj 2020 (Dnr 2020/39) att en årlig  
prestationsersättning (bonus) på 250 000 kr ska delas ut till de fritidsgårdar som ökar  
antalet nya besökare och antal besök jämfört med föregående år. Syftet var att stimulera  
fritidsgårdarna till att attrahera fler nya ungdomar att besöka fritidsgårdarna. På grund av  
pandemin överfördes prestationsersättningens medel till innovationspotten under år 2021  
och 2022, enligt delegationsbeslut FRN 2021/114 och startår för bonusutdelning blir  
2023. 

Att säkerställa en smidig och tillförlitlig rapportering av exempelvis nya besökare har  
visat sig vara mer komplicerad än väntat, vilket såväl enheten som samtliga verksamheter  
har påtalat (de senare i en gemensam skrivelse till nämnden). I mars 2023 inkom ett  
politikerinitiativ där Kultur- och fritidsdirektören fick i uppdrag att se över hur nyttjandet  
kan mätas och stimuleras på ett mer praktiskt sätt utifrån given målbild för  
fritidsgårdarna och med fokus på ökat kontinuerligt nyttjande av verksamheterna.  

Det presenterade förslaget innebär en beräkningsmodell, där prestationsersättningen  
fördelas mellan de fritidsgårdar som når årligen fastställda måltal, med fokus på nyttjande  
(beläggningsgrad och andel tjejer som nyttjar fritidsgården) samt besökarens upplevda  
kvalitet vid fritidsgårdsbesöket. Den nya beräkningsmodellen blir mer rättvis utifrån  
fritidsgårdarnas olika förutsättningar, den premierar fler prestationer, stimulerar  
fritidsgårdarna till att nå fler ungdomar, främst tjejer, samt motiverar till att bibehålla en  
hög kundnöjdhet vid volymökning. Fritidsgårdsaktörerna har deltagit i dialog och är  
positiva till att både mål för andel tjejer och kvalitetsmål har inkluderats i modellen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 11 oktober 2023 
Bilaga 1. Politikerinitiativ Prestationspott för fritidsgårdarna  
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Bilaga 2. Tjänsteskrivelse FRN 2021/19 Riktlinjer för fördelning av prestationsersättning 

Yrkanden 
Moska Hassas (S) yrkade avslag på politikerinitiativet.  

Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande från Mikael Carlsson (NL), bifall till 
politikerinitiativet med följande tilläggsyrkande: 

”Att nämnden under slutet av 2024 av fritidsenheten får en uppföljning av utfallet av den 
nya modellen och att nämnden utifrån denna information ges möjlighet att besluta om 
eventuella justeringar.” 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till politikerinitiativet mot avslag och fann att nämnden 
biföll politikerinitiativet.  

Därefter ställde ordföranden sitt eget tilläggsyrkande mot avslag och fann att nämnden 
biföll tilläggsyrkandet. 

Protokollsanteckning 
Karin Teljstedt för Kristdemokraterna, Frank Svensson för Moderaterna, Emma 
Eide för Centerpartiet och Petter Strömberg för Liberalerna lät gemensamt 
anteckna följande: 
”Nämnden införde en prestationsbaserad ersättning 2020 med ett gott syfte, men tyvärr har 
vi sett att konstruktionen visade sig vara svår att mäta rent praktiskt. Den nu föreslagna 
modellen som arbetats fram anses därför mer smidig och rättvis utifrån förutsättningarna 
de olika fritidsgårdarna har. De berörda aktörerna är dessutom positiva vilket ger ett starkt 
stöd för vår uppfattning.  

Vi ser att gårdarna har god kännedom om vilka incitament som skulle göra verksamheterna 
ännu mer attraktiva och leda till att fler nyttjar verksamheten. I Nacka som på så många 
andra platser i Sverige är det tjejerna som i mindre utsträckning besöker gårdarna, och 
självklart anser vi att gårdarna ska vara en plats där alla känner sig välkomna. 
Verksamheterna behöver aktivt arbeta med att nå ut till de unga där fritidsgården fyller en 
viktig funktion för en meningsfull fritid. Att nå rätt individer är för oss viktigare än att 
uppnå en specifik könsfördelning. Om ett år väntas vi också följa vi upp denna modell för 
att säkerställa att den träffar rätt.” 

Moska Hassas lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
”Socialdemokraterna tror inte på verksamheten för fritidsgårdarna blir bättre för att de 
konkurrerar med varandra. Enheten har själva påpekat att det finns svårigheter att fastställa 
vilken gård som också ”presterar” bäst. Prestations och innovationspotten tycker 
Socialdemokraterna istället borde gå till utökade öppettider och mer resurser till utbildad 
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personal för alla fritidsgårdar. Det tror vi kommer stärka verksamheten och skapa attraktiv 
verksamhet som ungdomar vill gå till.” 

Ric Segura Cuzner lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet anser följande:  

Riktlinjerna för fritidsgårdsverksamhet i Nacka är detaljerade och väldefinierade på Nacka 
kommuns dokument. Målen för de som besöker verksamheten plus hur fritidsgårdarna 
uppnår, mäter och säkerställer kvaliteten är också detaljerade.  

Prestationspotten till 2023 gäller 250 000 kronor, varav 2/3 av pengarna är till 
nyttjandemålet. Nyttjande beräknas som en beläggningsgrad, antal besökarna till antal 
timmar som fritidsgårdarna håller öppet. Vänster anser att en beläggningsgrad är en alldeles 
för grov måttstock. Antal besökare värderas högre än kvaliteten på den tid som spenderas 
med individen. Riktlinjerna anger att det är särskilt angeläget att uppmärksamma utsatta 
ungdomar i kommunen. Det gäller inte antal, utan kvaliteten.  

Prestationspotten avsätter en tredje del av pengarna till kvalitetsmått, mätt av ett antal 
frågor till de som kommer till gårdarna. Det är svårt att avgöra om frågorna verkligen mäter 
det de avser. Vänster anser att dessa frågorna måste ses över och utvärderas.  

Vänster anser att Prestationspotten skall fördelas lika mellan fritidsgårdarna.” 

 

- - - - - 
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§  75 FRN-2023-00048 

Politikerinitiativ - Materialförvaring vid fotbollsplaner  
Inkom den 24 maj 2023 av Ella Tegsten (S) 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar att ett arbete i linje med förslaget i initiativet redan pågår.  

Politikerinitivet är med detta besvarat. 

Sammanfattning av ärendet 
Det finns logistiska problem för föreningslivet när det kommer till de mindre bollplanerna i 
kommunen då dessa saknar förvaringsmöjligheter. Förslaget i initiativet är att kommunen 
ska uppföra materialförvaring vid de mindre planerna där det behövs. Kultur- och 
fritidsenheten har fått in önskemål från två föreningar om förvaring. I enlighet med de två 
föreningarnas önskemål har kommunen beslutat att köpa in förvaringslådor som ska ställas 
ut, testas och utvärderas. Enhetens bedömning är därför att det redan pågår ett arbete i 
linje med initiativet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 oktober 2023 
Bilaga Politikerinitiativ 24 maj 2023 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först enhetens förslag till beslut mot avslag och fann att nämnden 
biföll enhetens förslag till beslut. 

Votering begärdes och verkställdes.  

För bifall till enhetens förslag till beslut röstade Karin Teljstedt (KD), Ulrika Sunesson (M), 
Tim Sundberg (M), Frank Svensson (M) och Emma Eide (C). 

För avslag på enhetens förslag till beslut röstade Anders Dorby (S), Moska Hassas (S), 
Mikael Carlsson (NL), Ric Segura Cuzner (V) och Arne Sköldén (MP). 

Med 5 röster mot 5 och ordförandens utslagsröst beslutade nämnden i enlighet med 
enhetens förslag till beslut.  

Reservationer 
Moska Hassas (S) reserverade sig mot beslutet. 
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Protokollsanteckning 
Karin Teljstedt för Kristdemokraterna, Frank Svensson för Moderaterna, Emma 
Eide för Centerpartiet och Petter Strömberg för Liberalerna lät gemensamt 
anteckna följande: 
”Socialdemokraterna lyfter ett känt problem som enheten också har arbetat med under en 
längre tid. Att finna goda lösningar för förvaring som inte kräver bygglov skulle onekligen 
göra skillnad. Enheten gör bedömningen att stölder och/eller skadegörelse kan ske. 
Dessvärre tror vi att de kan ha rätt. Med förhoppningen om att testet får en lyckosam 
utgång så ser vi framför oss att förvaringslådor kan placeras ut vid fler mindre bollplaner 
och underlätta för ännu fler föreningsdrivna tränare. Det är viktigt att kommunen arbetar 
med de hinder som finns för att använda de mindre bollplanerna då dessa behövs när 
kapaciteten på de större planerna är ansträngd. Vi ser fram emot att följa och utvärdera hur 
den nya lösningen kommer att användas av föreningarna och hur väl förvaringslådorna kan 
lösa de utmaningar som finns.” 
 

- - - - - 
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§  76 FRN-2023-00035 

Politikerinitiativ, Vinterplaner  
Inkom den 29 mars av Karin Teljstedt (KD), Christian Listérus (M), Emma Eide (C) och  
Petter Strömberg (L) 

Beslut 
Fritidsnämnden bifaller politikerinitiativet om vinterplaner genom att besluta att: 

a) Inför vintersäsongen 2023/2024 genomföra ett test som innebär att kommunen påbörjar 
snöröjning av planer under november samt från vecka 3. Detta kan genomföras med start 
redan till denna vintersäsong och sedan utvärderas tillsammans med föreningsliv och 
idrottsdriftsenheten. 

b) Utöka antalet planer som ska snöröjas till fem stycken. 

c) Snöröjning under testperioden ska ske under dagtid på veckodagar.  

d) Arbete med återförsel av snön från eventuella vallar och in på planen för att få planer 
spelbara tidigare ska ske aktivt. 

e) Inför vintersäsongen 2024/2025 utse fem planer som permanenta vinterplaner som alltid 
snöröjs, Myrsjö IP, Boovallen 1, Älta IP 1, Fisksätra IP 1 och Nacka IP 2.  

f) Efter utvärderad testperiod ta fram informationsmaterial om drift och skötsel på 
kommunens bollplaner inklusive vinterunderhåll. 

g) inom ramen för budget och i dialog med föreningarna utreda och verkställa eventuella 
önskemål om att även ploga en sjätte plan under den tid som tältet inte kan brukas. 

h) vid specifika önskemål och i dialog med föreningar även ploga första halvan av dec 
och/eller utvalda helger under perioden. 

i) under testperioden sätta upp temporära skyltar kring vinterunderhåll för att tydliggöra om 
planen kommer att snöröjas eller inte, samt varför det inte är tillåtet att själv skotta planen. 

Sammanfattning av ärendet 
I ett politikerinitiativ från Karin Teljstedt, (KD) Christian Listérus (M), Emma Eide (C) och 
Petter Strömberg (L) föreslås kommunen att se över hur man framgent ska arbeta med 
plogning och underhåll av bollplaner vintertid.  

Vidare föreslås att ta fram informationsmaterial gällande underhåll av planer generellt och 
vinterunderhåll specifikt, gärna tillsammans med information om granulat och 
miljöpåverkan företrädelsevis i anslutning till berörda planer.  
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 oktober 2023 
Bilaga Politikerinitiativ 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut avseende punkterna a-f 
samt avslag till enhetens förslag till beslut avseende punkten g. 

Karin Teljstedt framställde följande tilläggsyrkanden: 

”1. Att inom ramen för budget och i dialog med föreningarna utreda och verkställa 
eventuella önskemål om att även ploga en sjätte plan under den tid som tältet inte kan 
brukas 

2. Att vid specifika önskemål och i dialog med föreningar även ploga första halvan av dec 
och/eller utvalda helger under perioden 

3. Att under testperioden sätta upp temporära skyltar kring vinterunderhåll för att 
tydliggöra om planen kommer att snöröjas eller inte, samt varför det inte är tillåtet att själv 
skotta planen.” 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först sitt eget yrkande mot avslag och fann att nämnden biföll 
yrkandet. 

Ordföranden frågade därefter nämnden om nämnden kunde besluta om samtliga 
tilläggsyrkande sammantaget och fann att svaret var ja. 

Slutligen ställde ordföranden sina egna tilläggsyrkanden mot avslag och fann att nämnden 
biföll tilläggsyrkandena.  

Protokollsanteckning 
Arne Sköldén lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
”Miljöpartiet ser mycket positivt på det initiativ som har tagits att utöka och förlänga 
öppethållandet av vinterplaner för fotboll, och att hålla sådan öppna i de olika 
kommundelarna. 

Fotbollen i Nacka lider av en stor brist på träningsytor. Behovet minskar på vintern, men 
det är fortfarande många träningsenheter som är aktiva året runt. Det är angeläget att 
kunna behålla kontinuiteten i verksamheten och komma väl förberedd när säsongen drar 
igång. Det är också viktigt att dessa ytor finns ute i de olika kommundelarna då de allra 
flesta spelare är unga och beroende av transporter. 

Att hålla med vinterplaner för fotboll innebär också en viss minskning av trycket efter 
inomhustider, vilket gagnar alla aktiva. 
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Behovet är i första hand träningsytor vilket gör att det har mindre betydelse om man för att 
kunna ha snöavsmältning inne på anläggningen inte kan erbjuda full planstorlek alla dagar. 

Vi är övertygade om att alla parter ser de praktiska problem som kan dyka upp, och att man 
anpassar sig efter situationen.” 

 

- - - - - 
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§  77 FRN-2023-00050 

Information från kultur- och fritidsdirektören samt 
fritidsenheten  

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Anna Kristiansson informerade nämnden om Fisksätra multihall, om projektets bakgrund, 
drift och verksamhet. Därtill informerade Kristiansson om fotbollstältet på Järlahöjden, 
aktuella luftmätningar och miljötillsynsenhetens tolkningar av mätvärden samt föreläggande 
från miljö- och stadsbyggnadsnämnden.  

Yrkanden 
Moska Hassas (S) yrkade att övertryckstältet på Järlahöjden så snart som möjligt tas ner och 
att utredning bereds för att införskaffa ett nytt. 

Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande från Tim Sundberg (M) och Emma Eide 
(C), avslag på Moska Hassas yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Moska Hassas yrkande mot att nämnden noterar informationen till 
protokollet och fann att nämnden biföll det senare.  

Reservationer 
Moska Hassas (S) reserverade sig mot beslutet med följande motivering: 
”Socialdemokraterna yrkade att tältet på Järlahöjden ska tas ned och kommunen sedan 
utreder ett nytt mer funktionellt tält.   

Socialdemokraterna har sedan 2018 påpekat att det fotbollstält som kommunen upphandlat 
inte fyller den grundfunktion som nämnden krävt, att tältet ska gå att ta upp och ner för 
sommarhalvåret. Återkommande har föreningar påpekat att tältet ofta är oanvändbart på 
sommaren eftersom det blir för varmt och därmed minskar kapaciteten av fotbollsplanen. 
Det är brist på fotbollsplaner särskilt 11 spelarplaner i Nacka särskilt på centrala och 
tillgängliga platser. Nu visar mätningar att luften innehåller förhöjda PAH-värden 
(Polycykliska aromatiska kolväten). Det är ett cancerframkallande ämne som resulterat till 
att tältet stängts. Tältet kan enligt tidigare utredningar inte utrustas med bättre ventilation 
för att få bort farliga partiklar och det är en för stor omkostnad enligt majoriteten att ta upp 
och ner tältet inför varje säsong.   
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Därmed ser Socialdemokraterna ingen anledning att ompröva åsikten att tältet bör tas ned 
och utreda ett nytt tält som fyller de funktioner som nämnden sedan tidigare är överens 
om. Nämndens Ordförande motsatte sig och ajournerade mötet och menade på att 
förslaget av juridiska skäl inte fick läggas. Det har för stor budgetpåverkan, detta trotts att 
ett nedtagande av tältet redan är budgeterat och en del av nämndens överskott. Det är en 
återkommande taktik av majoriteten när förslag läggs av oppositionen där mötet ajourneras 
för att diskutera om förslag får läggas av juridiska skäl eller ej. Senast var att utreda en 11 
spelarplan på Sicklavallen efter att nämnden blivit informerad om att det inte kommer att 
gå att anlägga några som helst fotbollsplaner på Källtorp. Nu stäms kommunen för att ha 
gett företaget Bonava otillbörlig fördel när de sänkte priset för marken där föreningslivet 
sedan länge önskat en 11 spelarplan. Förslagen får alltid tillslut läggas, det finns ingen 
juridisk grund att neka dem. Men det är tröttsamt att majoriteten försöker trötta ut 
nämnden och inte fatta beslut i angelägna frågor. Det är därmed tråkigt att majoriteten inte 
försöker lyssna på de invändningar som föreningslivet och oppositionen sedan länge lyft.” 

Protokollsanteckning 
Karin Teljstedt för Kristdemokraterna, Frank Svensson för Moderaterna, Emma 
Eide för Centerpartiet och Petter Strömberg för Liberalerna lät gemensamt 
anteckna följande: 
”Under punkten informerar direktören nämnden om den olyckliga situationen med tältet. 
Det bedrivs ett aktivt arbete med att säkerställa orsak och utifrån den vetskapen sedan 
identifiera och föreslå möjliga åtgärder. För oss i alliansen är det viktigt att de åtgärder vi i 
nämnden beslutar om är väl utredda, löser problematiken och överblickar konsekvenserna. 
Att likt Socialdemokraterna yrka på åtgärder i en informationspunkt utan varken beredning 
eller handlingar och dessutom föregå experternas utredningar är vi starkt kritiska till och vi 
anser att det inte är förenligt med en förutsägbar, transparent och ansvarsfull 
beslutsordning. Vi i alliansen passar i sammanhanget på att även påtala vikten av en aktiv 
dialog med föreningslivet när det kommer till såväl val av åtgärd som timing.” 
 

- - - - - 
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§  78 FRN-2023-00052 

Anmälningar 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar anmälningen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden tog del av följande anmälning: 

Nyhetsbrev från de kommunala fritidsgårdarna inom Välfärd samhällsservice, inkom den 
17 oktober 2023. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade anmälningen till protokollet. 

 

 

- - - - - 
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§  79  

Övriga frågor 
Karin Teljstedt bad enheten att undersöka möjligheten att ha julbord och 
nämndsammanträde på Paralife i december. 

 

- - - - - 
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